

「AEO 快訊」創刊號 助你掌握更快、更新的AEO資訊

我很榮幸能夠見證「AEO快訊」創刊號的面世。

配合世界海關組織的倡議，香港海關於2012年4月正式推出「香港認可經濟營運商計劃」。這是一個公開、免費和自願性參與的認證制度，用以保障國際供應鏈安全和進一步便利國際貿易。本地公司如符合既定的安全標準，便可獲認證為認可經濟營運商（AEO），成為香港海關可信賴的合作夥伴，專享多項優惠，包括減少海關查驗和優先接受清關等。截至2021年7月，香港海關已向73家本地企業授予AEO認證，並與世界各地共12個經濟體的海關當局達成AEO互認安排，本地AEO可藉此享有相關海關當局提供的通關便利。

「AEO快訊」會透過精準快捷的主題報道，為大家帶來與香港AEO計劃，以及全球AEO發展相關的資訊。不論個人或企業，都可以透過AEO網絡，快人一步掌握區域和全球市場的發展機遇。

敬請密切期待。

李志銘
供應鏈安全管理科高級參事
香港海關

AEO Express - Inaugural Issue Brings you faster and updated AEO information

I am honored to witness the launching of the inaugural issue of "AEO Express".

Advocated by the World Customs Organization, the Customs and Excise Department (C&ED) formally launched the Hong Kong Authorized Economic Operator (AEO) Programme in April 2012. It is an open and voluntary certification regime with an aim to safeguard international supply chain security and facilitate global trade. Local companies which have met pre-determined security standards will be accredited as HKAEOs and recognized as trusted partners of the Hong Kong Customs. They can enjoy various benefits including reduced Customs inspection and prioritized Customs clearance. As of July 2021, there are 73 local companies being accredited as HKAEOs and they are also entitled to the facilitation offered by the 12 Customs authorities which have signed AEO mutual recognition arrangements with Hong Kong.

Through simple, swift and theme-based articles, "AEO Express" endeavors to bring you faster and updated information of the HKAEO Programme as well as the development of AEO global network.

Please stay tuned.

Simon Lee
Head of Office of Supply Chain Security Management
Customs and Excise Department



AEO
HONG KONG
Authorized Economic Operator
香港認可經濟營運商